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1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 

kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 

ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 

att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 

ansvarsområde?Hur kommer du att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv 

i alla politikområden inom ditt ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett 

ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 

tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 

skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

Min akademiska bakgrund och yrkeserfarenhet har nära anknytning till Europeiska unionens viktigaste 

prioriteringar, särskilt på det område som jag skulle ansvara för.  

Jag är biolog med doktorsexamen i bevarandebiologi och professor i bevarande av biologisk mångfald. Min 

forskning, som finansierats av Europeiska kommissionen och FN, är inriktad på bevarande av biologisk mångfald 

och hållbar resursförvaltning, även de relevanta socioekonomiska aspekterna. Utöver min akademiska karriär har 

jag också tjänstgjort som hälso- och sjukvårdsminister (2007–2008), minister för utbildning och kultur (2014–

2018) och minister för jordbruk, landsbygdsutveckling och miljö (2018–2023) i Cypern. 

Som minister för jordbruk, landsbygdsutveckling och miljö övervakade jag genomförandet av politiken för fiske 

och havsforskning. Närmare bestämt var jag ansvarig för genomförandet av den gemensamma fiskeripolitiken i 

Cypern och för utvecklingen av landets operativa plan för hav, fiske och vattenbruk för 2021–2027. Tillsammans 

med biträdande ministeriet för sjöfart utarbetade jag dessutom Cyperns havsplanering. Vi använde även EU-

instrument för att ge ekonomiskt stöd till drabbade fiskare, särskilt under de utmaningar som covid-19-pandemin 

medförde. Under min femåriga mandatperiod deltog jag aktivt i de flesta möten i rådet (jordbruk och fiske), där 

politik och utmaningar på EU-nivå för fiske och hav behandlades. 

Denna kombination av kunskap och erfarenhet kommer särskilt att gagna utformningen av en balanserad politik, 

med beaktande av alla relevanta aspekter, inom det område som jag skulle ansvara för. 

När jag går vidare med de politiska riktlinjerna blir min främsta prioritering att säkerställa att fiskeri- och 

vattenbrukssektorerna förblir hållbara, konkurrenskraftiga och motståndskraftiga och att det råder lika villkor i alla 

led i den europeiska fiskekedjan. Detta kommer att vara mitt vägledande mål även när jag bygger upp en 

framtidsvision för sektorn med ett 2040-perspektiv. I det arbetet kommer jag att engagera alla berörda parter i den 

övergripande utvärdering av den gemensamma fiskeripolitiken som just nu pågår, och genomföra dialoger om 

fiske och hav. Det är viktigt att lika stor uppmärksamhet ägnas åt politikens miljömässiga och socioekonomiska 

dimensioner. Med utgångspunkt i utvärderingens resultat kommer jag att bygga upp den gemensamma 

fiskeripolitikens styrkor och ta itu med eventuella brister, och därigenom säkerställa att den gemensamma 

fiskeripolitiken är anpassad till dagens förhållanden och utrustad för att möta sektorns framväxande utmaningar. 

Parallellt med detta kommer jag att stödja medlemsstaterna i deras genomförande av regelverket på fiskeområdet 

och hjälpa dem att utforma snabba och effektiva interventionsåtgärder, bland annat genom tekniskt stöd från 

Europeiska kommissionen, när det är relevant.  
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Jag kommer också att lägga fram ett helhetsgrepp för att främja den blå ekonomin och säkerställa god förvaltning 

och god hälsa för våra hav i alla deras dimensioner, i enlighet med den europeiska havspakten, vilket blir en enda 

strategisk referensram för all havsrelaterad politik. Jag kommer att sträva efter att optimera de olika 

användningarna av havet, med målet att förena behoven av naturskydd och havsbaserad förnybar energi med 

behoven i fiske- och vattenbrukssektorerna. En ny och starkare strategi för havsplanering blir en central punkt i 

detta avseende. Jag kommer också att undersöka möjligheten för europeiska blå kolreserver och fortsätta de 

pågående insatserna för att underlätta energiomställningen inom fiskerisektorn. Jag kommer vidare att bidra till 

klimatanpassningsplanen, och säkerställa att sårbarheten hos våra kustsamhällen och inom fiskeri- och 

vattenbrukssektorerna behandlas. Jag kommer att bidra till att sätta forskning och innovation i centrum för vår 

ekonomi genom att utveckla en EU-strategi för forskning och innovation på havsområdet. 

Jag kommer att utveckla en strategisk metod för EU:s havsdiplomati så att EU kan upprätthålla och stärka sin 

ledande roll när det gäller att sätta den globala världshavsagendan och säkerställa rättvis, hållbar och säker 

användning av haven och havsresurserna. Mina prioriteringar blir att mobilisera EU:s partner för att snabbt 

ratificera fördraget om det fria havet vid FN:s havskonferens i Nice i juni 2025, och genomföra det i EU-rätten 

Genom EU:s havsdiplomati kommer jag också att göra insatser för att upprätthålla lika villkor inom vår europeiska 

fiskerikedja och skydda den mot illojal global konkurrens som t.ex. illegalt, orapporterat och oreglerat fiske. Jag 

kommer också att arbeta på en ny generation partnerskapsavtal om hållbart fiske.  

Ovan nämnda insatser kommer att bidra till de viktigaste målen i kommissionens politiska riktlinjer, nämligen 

EU:s globala konkurrenskraft och säkerhet, däribland livsmedelstrygghet.   

Jag är fast besluten att främja jämställdhet. Detta blir ett centralt inslag i vår framtidsvision för fiskerisektorn för 

2040.  Jag kommer att ägna särskild uppmärksamhet åt att öka kvinnors deltagande i sektorerna för fiske och blå 

ekonomi, bland annat genom kompetensutveckling eller genom att tillgängliggöra finansiering för kvinnliga 

entreprenörer.  

Jag kommer vidare att säkerställa en jämn könsfördelning i mitt eget arbetslag. 

Jag kommer också att säkerställa att ungdomsperspektivet beaktas till fullo när jag utvecklar och genomför den 

politik som jag ansvarar för, särskilt genom regelbundna dialoger med ungdomar. För att locka yngre generationer 

måste vi se till att fiske och vattenbruk är lönsamma, digitala och hållbara verksamheter som överensstämmer med 

unga människors värderingar, färdigheter och ambitioner. Om jag blir godkänd av parlamentet kommer att jag 

anordna en ungdomspolitisk dialog under de första 100 dagarna av min mandatperiod. 

När jag utför mina arbetsuppgifter kommer jag att förbli oberoende. Som framgår av min intresseförklaring har 

jag avsagt mig alla tidigare uppdrag och jag kommer att avsluta min nuvarande anställning, från vilken jag för 

närvarande är tjänstledig utan lön, om jag blir godkänd som kommissionsledamot. 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 

avseende anser du att du är ansvarig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 

både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 

parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 

med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 

förfaranden? 

Ansvarsskyldighet, respekt och samarbete med Europaparlamentets ledamöter, som ju företräder EU:s 

medborgare, är grundläggande för att upprätthålla våra demokratiska värden. Jag är fast besluten att arbeta inom 

denna ram. Under hela min politiska karriär, som minister i tre olika ministerier, har jag konsekvent följt denna 

strategi.  

Jag anser att parlamentets bidrag är avgörande för lagstiftningsprocessen. Europeisk politik bör tillgodose EU-

medborgarnas behov och dessa behov företräds av Europaparlamentet.  

Jag är fast besluten att stärka det särskilda förhållandet mellan Europaparlamentet och kommissionen. Jag vill 

skapa ett förhållande som bygger på öppenhet, transparens och ömsesidigt förtroende.  
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Jag kommer att säkerställa att parlamentet regelbundet informeras om alla åtgärder på området fiske och 

havspolitik. Tillsammans med mina avdelningar har jag för avsikt att ge full verkan åt kraven i ramavtalet om 

förbindelserna med Europaparlamentet och jag kommer att ägna särskild uppmärksamhet åt de bestämmelser som 

gäller informationsutbyte. Vad gäller uppföljningen av Europaparlamentets ståndpunkter och önskemål kommer 

jag att följa bestämmelserna i ramavtalet och, inom mina ansvarsområden, säkerställa att kommissionen besvarar 

parlamentets resolutioner eller anmodanden som görs enligt artikel 225 i EUF-fördraget. Jag åtar mig särskilt att 

utbyta information med parlamentet i en strukturerad dialog om den politik som ingår i mitt ansvarsområde, för 

att göra det möjligt för parlamentet att till fullo utöva sin demokratiska tillsyn. Jag kommer också att säkerställa 

att Europaparlamentets synpunkter, så som de uttrycks i resolutioner eller debatter, beaktas till fullo när jag 

utformar fiskeri- och havspolitiken. 

Jag försäkrar att jag kommer att ta hela det politiska ansvaret för de initiativ som jag lägger fram på området fiske 

och hav, utan att det påverkar tillämpningen av kollegialitetsprincipen. Jag anser att gott samarbete mellan 

institutionerna leder till starkare legitimitet och ansvarsskyldighet och bidrar till effektivitet och god förvaltning.  

Jag förbinder mig att skapa öppna och transparenta förbindelser med parlamentsledamöterna, baserat på ömsesidigt 

förtroende och regelbundna och omfattande informationsutbyten, så att parlamentet kan utöva sina lagstiftnings- 

och kontrollbefogenheter. För mig är det av yttersta vikt att jag har goda förbindelser med fiskeriutskottet och 

andra relevanta utskott. Jag kommer att stå till förfogande för bilaterala möten och direkt kommunikation med 

samordnare, rapportörer och utskottsledamöter.  

I enlighet med den tillträdande ordförandens politiska riktlinjer kommer de avdelningar som jag ansvarar för att 

utarbeta en årlig lägesrapport om de framsteg som gjorts, vilken kommer att läggas fram för Europaparlamentet 

och rådet. Detta säkerställer lämplig uppföljning av verkställandet och genomförandet inom mitt ansvarsområde. 

Jag erinrar om att kommissionen har en mycket hög transparensnivå gentemot Europaparlamentet, som ju 

företräder EU-medborgarna. Detta kommer även att gälla möten med företrädare för intressegrupper. Jag kommer 

också att säkerställa att Europaparlamentets synpunkter, så som de uttrycks i resolutioner eller debatter, beaktas 

till fullo när jag utformar fiskeri- och havspolitiken. 

Jag åtar mig att hålla Europaparlamentet fullständigt informerat om alla planerade initiativ och pågående 

förfaranden. I detta avseende är det avgörande att Europaparlamentet och rådet behandlas lika när det gäller att 

lämna ut information. Mer konkret är jag fast besluten att snabbt och uttömmande informera Europaparlamentet 

om delegerade akter och internationella avtal, i linje med ramavtalet om relationer mellan Europaparlamentet och 

kommissionen.  

Frågor från fiskeriutskottet  

3. Hur tänker du skapa balans mellan en hållbar förvaltning av fiskeresurserna, skydd av den marina miljön och 

åstadkommande av en säker, lönsam och hållbar fiskenäring som kan trygga återväxten och jobbskapandet? 

Fisket står i centrum för våra kustsamhällen och är en del av dessa samhällens identitet, kulturarv och värderingar 

samtidig som det utgör en viktig försörjningskälla. Fiskerisektorns lönsamhet på lång sikt och dess attraktionskraft 

på unga människor är beroende av sunda hav och produktiva fiskbestånd. Vi behöver därför hitta rätt balans mellan 

förvaltningen av våra fiskeresurser, fiskares inkomster och skyddet av vår marina miljö. 

Om jag godkänns som kommissionsledamot har jag för avsikt att uppnå den balansen genom att utarbeta en 

långsiktig vision för att år 2040 ha en motståndskraftig, konkurrenskraftig och hållbar fiskerisektor. I detta 

sammanhang kommer även åtgärder inom flera andra politikområden att vara av betydelse. Genom en omfattande 

utvärdering av den gemensamma fiskeripolitiken med särskilt fokus på de tre pelare som ligger till grund för 

hållbar utveckling - den ekonomiska, den sociala och den miljömässiga - kommer vi att kunna identifiera 

fiskeripolitikens styrkor och svagheter. Med utvärderingen som grund kommer jag att förorda att kommissionen, 

om nödvändigt, föreslår de åtgärder som krävs för att finslipa och förbättra politiken inför framtiden.   

Mitt mål är att säkerställa sektorns långsiktiga konkurrenskraft, vilket också kommer att bidra till nya 

arbetstillfällen och till att göra sektorn mer attraktiv för yngre generationer, men samtidigt fortsätta att prioritera 

skyddet av den marina miljön och dess hållbarhet. Att värna om miljön är en förutsättning för en livskraftig 

fiskerisektor. Utan miljömässig hållbarhet finns ingen socioekonomisk hållbarhet, för utan fisk finns det inte några 

fiskare. 
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En av de frågor som analyseras i den pågående utvärderingen är hur man kan förenkla de befintliga reglerna och 

minska den administrativa bördan för fiskare. Vi bör dra maximal nytta av digital teknik och artificiell intelligens 

för att effektivisera insamling av data och kontroll. Omkring 80 % av EU:s flotta utgörs av småskaliga fiskare och 

utvärderingen kommer att ge oss möjlighet att upptäcka hur vi kan ge dem ytterligare stöd. Fiskets sociala 

dimension måste hanteras bättre. Det är nödvändigt att vidareutveckla data och indikatorer på det sociala området. 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att verka för genomförandet av den internationella 

konventionen om utbildning och certifiering av fiskare för att säkerställa bättre utbildning och certifiering. Jag 

kommer, även i samverkan med övriga kommissionsledamöter, att verka för bättre säkerhetsförhållanden, också 

för mindre fiskefartyg. Jag anser att nya stödåtgärder för småskaliga fiskare, utbildning, ökad säkerhet, sunda 

bestånd och en digital miljö skulle bidra till att locka fler ungdomar till fiskerisektorn.  

Parallellt med utvärderingen av den gemensamma fiskeripolitiken kommer jag att fortsätta stödja medlemsstaterna 

i deras arbete med att korrekt genomföra den gemensamma fiskeripolitikens regler och regelverket på fiskeområdet 

för att säkerställa vår fiskerinärings hållbarhet. Det är uppmuntrande att det kontinuerliga genomförandet av den 

gemensamma fiskeripolitiken har lett till en förbättring av biomassan för ett antal fiskbestånd. Vi måste fortsätta 

denna positiva utveckling och bygga upp våra fiskbestånd igen och återställa havens hälsa.  

Det mer allmänna skyddet av den marina miljön är också en viktig del av det hela. Den europeiska havspakten 

kommer även den att bidra till detta mål genom att utgöra en helhetsram som på ett konkret sätt tar i beaktande all 

EU-politik som påverkar havens hälsa och försörjningen för fiskare och kustsamhällen. Jag kommer att se till att 

överenskomna mål för att skydda våra hav och havens biologiska mångfald uppnås under den här mandatperioden.  

Genom en EU-strategi för forskning och innovation på havsområdet kommer jag också att utarbeta en omfattande 

agenda för kunskap, innovation och investeringar på det marina området. Detta kommer att säkerställa att 

nödvändiga data och vetenskapliga rön och medel finns tillgängliga för att fatta och genomföra de beslut som krävs 

för en väl avvägd fiskeriförvaltning och för att förbättra sektorns lönsamhet. 

4. Planerar du utöver ett fortsatt fullständigt genomförande av den gemensamma fiskeripolitiken några konkreta 

åtgärder i fråga om landningsskyldigheten, inklusive alternativ, samt införande av fleråriga totala tillåtna 

fångstmängder, förbättrad tillämpning av en ekosystemansats eller incitament till forskning om nya hållbara 

fiskemetoder? 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer en av de viktigaste övergripande prioriteringarna under hela 

min mandatperiod att vara att bygga upp en konkurrenskraftig, hållbar och motståndskraftig fiskerisektor med 

likvärdiga konkurrensvillkor i varje led av värdekedjan. Detta kräver å ena sidan åtgärder på den globala arenan 

gentemot våra partner när det gäller fiskeriförvaltning och handelsförbindelser, och å andra sidan en diskussion 

om hur vi förvaltar fisket inom EU. Den tillämpliga rättsliga ramens ändamålsenlighet och det sätt på vilket den 

tillämpas är avgörande för att fastställa villkoren för våra sektorer och deras möjligheter att växa, förnya sig och 

bli mer lönsamma, men även lämna ett hållbart arv till kommande generationer.  

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer mitt första mål därför att vara att slutföra den pågående 

utvärderingen av förordningen om den gemensamma fiskeripolitiken och se till att den lever upp till högsta 

tänkbara krav på bättre lagstiftning. Detta inbegriper också en konkret genomgång av landningsskyldigheten. Det 

är viktigt att samla in stora mängder data av hög kvalitet för att kunna göra en bedömning av hur 

landningsskyldigheten har fungerat och fungerar, och varför den fungerar som den gör. Samtidigt är jag övertygad 

om att ingen lagstiftning är bättre än dess praktiska tillämpning. Det kommer följaktligen att vara lika viktigt att 

fortsätta att genomföra alla delar av regelverket på fiskeriområdet, däribland förordningen om den gemensamma 

fiskeripolitiken och de nyligen reviderade reglerna för fiskerikontroll, också medan utvärderingen pågår. Jag 

kommer därför att hjälpa medlemsstaterna att utforma snabba och effektiva insatser, bland annat genom att i 

lämpliga fall ge dem tekniskt stöd från Europeiska kommissionen. Alla beslut som syftar till att finslipa eller 

förbättra förordningen om den gemensamma fiskeripolitiken bör vara evidensbaserade och bygga på en dialog om 

genomförandet med alla berörda parter. De bör fokusera på att åtgärda identifierade svagheter och samtidigt bygga 

vidare på de positiva resultat som hittills uppnåtts. Den bör också åtföljas av en miljökonsekvensbedömning och 

en samhällsekonomisk konsekvensbedömning. Slutligen måste alla eventuella åtgärder som specifikt avser 

landningsskyldigheten baseras på vetenskapliga belägg och hela tiden ha det primära målet för ögonen, dvs att 

uppmuntra användning av selektiva fiskeredskap och undvika det slöseri som det innebär att fångst kastas tillbaka 

i havet. Det finns uppgifter som ger vid handen att det innan landningsskyldigheten infördes hände att 40 % av 

fångsten kastades tillbaka i havet, även om nästan inga utkast rapporterades av aktörerna. Detta var inte bara ett 

slöseri utan gjorde det också omöjligt att bedöma beståndens tillstånd, vilket är avgörande för fastställandet av 

fiskemöjligheter.  Utvecklingen och användningen av innovativa fiskemetoder har dels potential att främja 
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användningen av selektiva fiskeredskap, dels att effektivisera vår flotta som därmed blir mer lönsam. Om jag 

godkänns kommer jag som kommissionsledamot därför att uppmuntra fortsatta investeringar i datainsamling, 

vetenskap, forskning och innovation för att fiskeriförvaltare och våra fiskare ska få bästa möjliga förutsättningar i 

form av kunskap och teknik för att kunna fatta välinformerade beslut när det gäller att bedriva ett mer ansvarsfullt 

och därmed mer hållbart fiske. Det här kommer att vara en viktig fråga inom ramen för strategin för forskning och 

innovation på havsområdet, som jag har i uppdrag att lägga fram om jag godkänns, och jag kommer att göra 

kunskap, innovation och investeringar i havsfrågor till en hörnsten i den europeiska havspakten.  

Ekosystemaspekter är redan viktiga delar i den gemensamma fiskeripolitiken och dess nuvarande genomförande. 

I takt med att forskningen blir mer interdisciplinär och tvärvetenskaplig vill jag att den ekosystembaserade strategin 

ska få en allt större betydelse i ett mer holistiskt synsätt.  

Låt mig också slutligen betona att vi måste ta hänsyn till samtliga följande aspekter: bevarande av naturresurser, 

fiskets socioekonomiska betydelse för samhällen samt tillgång till fisk av hög kvalitet till ett överkomligt pris. 

När det gäller fleråriga totala tillåtna fångstmängder (TAC) har jag, om jag godkänns som kommissionsledamot, 

för avsikt att be de berörda vetenskapliga organen att ge kommissionen råd om hur den skulle kunna föreslå 

ytterligare fiskekvoter för minst två år, till en början för bestånd som uteslutande förvaltas av EU. 

5. Hur tänker du förbättra lika möjligheter för EU:s fiskare och vattenbruksproducenter, särskilt småskaliga 

fiskare, förbättra relationerna med tredjeländer och göra EU:s målsättning att ”föregå med gott exempel” 

förenlig med den gemensamma fiskeripolitikens mål om lika villkor mellan alla aktörer i och utanför EU, t.ex. i 

Förenade kungariket och Norge, och ett effektivt bekämpande av olagligt, orapporterat och oreglerat fiske?  

När det gäller lika möjligheter tänker jag inte bara på småskaliga och storskaliga fiskare utan också på lika 

möjligheter för kvinnor och män som är verksamma inom sektorn. Vi måste också se till att jobben förblir attraktiva 

både för erfarna fiskare och för dem som är nya i yrket så att vi kan trygga återväxten inom sektorn. Alla fiskare 

bör ha lika möjligheter, kunna förverkliga sin potential och bidra till det ekonomiska och sociala välbefinnandet i 

sina samhällen. 

Småskaligt fiske spelar en mycket viktig socioekonomisk roll i våra kustsamhällen. Den flottan utgör majoriteten 

av de fiskefartyg som är registrerade i EU (76 %) och svarar för nästan hälften av sysselsättningen inom 

fiskerisektorn i EU (49 %). Varje flottsegment har sina särskilda utmaningar och särskilda påfrestningar, som 

också skiljer sig åt från ett havsområde till ett annat. Jag är medveten om att en av utmaningarna för de småskaliga 

fiskarnas konkurrenskraft är tillgången till fiskemöjligheter. Valet av tilldelningskriterier ligger förvisso helt och 

hållet inom de nationella myndigheternas ansvarsområde, men om jag godkänns som kommissionsledamot 

kommer jag att proaktivt samverka med medlemsstaterna för att titta på hur situationen kan förbättras i ett nationellt 

sammanhang. I anslutning till att vi ger ut en handbok om fördelningen av fiskemöjligheter kommer jag att titta 

närmare på om reglerna tillämpas korrekt. Jag kommer inte att tveka att rekommendera ändringar av politiken om 

detta skulle vara nödvändigt.  Jag kommer vidare att titta närmare på diversifieringen och på fiske i kombination 

med annan verksamhet såsom turism. 

En gemensam utmaning för alla fiskare i EU, liksom för EU:s vattenbruksproducenter, är att kunna konkurrera på 

samma villkor som importerade produkter från tredjeländer och att det ska råda rättvis konkurrens i förhållande 

till fiskare/producenter utanför EU. EU har strikta kontroller för att se till att importerade livsmedel uppfyller våra 

höga krav på konsumentskydd och konsumentsäkerhet. En av mina viktigaste prioriteringar om jag godkänns som 

kommissionsledamot kommer att vara att skapa mer likvärdiga konkurrensvillkor i förhållande till tredjeländer när 

det gäller sociala aspekter och miljömässig hållbarhet. Detta kommer också att vara en hörnsten i den uppdaterade 

strategi för yttre åtgärder på fiskeriområdet som kommissionens tillträdande ordförande har bett mig utarbeta. I 

det sammanhanget har jag även för avsikt att undersöka vilka ytterligare åtgärder – och eventuellt nya åtgärder – 

vi kan vidta.  

EU bör fortsätta att föregå med gott exempel och använda sitt inflytande i olika internationella sammanhang. 

Insatserna för att främja ett globalt hållbart vattenbruk och hållbart fiske måste fortsätta i oförminskad takt genom 

EU:s deltagande i multilaterala och regionala organisationer såsom FAO och dess allmänna kommission för fiske 

i Medelhavet (AKFM) samt i alla andra regionala fiskeriförvaltningsorganisationer. EU har redan lyckats lyfta 

fram den gemensamma fiskeripolitikens huvudprinciper i AKFM:s strategi för 2030: maximal hållbar avkastning, 

fleråriga planer, regionalisering, skydd av sårbara arter och känsliga livsmiljöer. 



 – 6 –   

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag också att yrka på att EU i internationella sammanhang, 

t.ex. i regionala fiskeriförvaltningsorganisationer, konsekvent verkar för att standarder ska antas som är i linje med 

den gemensamma fiskeripolitiken. Mitt mål är att skapa likvärdiga konkurrensvillkor genom att få andra att ställa 

samma krav som vi. Vi bör utnyttja alla verktyg vi har - även tillträdet till vår marknad - i våra relationer med 

partnerländerna. En hållbar fiskeriförvaltning på det fria havet kan bara lyckas om alla sluter upp bakom den.  

Efter Förenade kungarikets utträde ur EU och den gemensamma fiskeripolitiken har handels- och samarbetsavtalet 

mellan EU och Förenade kungariket skapat en ny ram för gemensam förvaltning av gemensamma bestånd i 

Nordostatlanten.  

Inom denna ram, liksom inom ramen för andra bilaterala avtal och regionala fiskeriförvaltningsorganisationer, 

kommer jag att fortsätta att samarbeta med relevanta tredjeländer för att upprätthålla höga hållbarhetsstandarder, 

säkerställa en rättvis kvotandel för EU och likvärdiga konkurrensvillkor.   För att genomföra detta kommer jag, 

om jag godkänns som kommissionsledamot, att göra följande:  

1. Utnyttja alla möjligheter att förbättra sektorns motståndskraft och främja dess konkurrenskraft genom att koppla 

fisket till de övergripande förbindelserna med våra grannar, särskilt i Nordostatlanten. 

2. Noga övervaka efterlevnaden av internationella åtaganden, och säkerställa stabiliteten efter 2026, särskilt vad 

gäller kapitlet om fiske i handels- och samarbetsavtalet mellan EU och Förenade kungariket, och ha ett nära 

samarbete med Förenade kungariket för att främja hållbarhet och minimera effekterna av eventuella skillnader i 

lagstiftning.  

3. Främja byggandet av allianser i regionen och ökat samarbete med andra kuststater i områden av gemensamt 

intresse.    

4. Stödja högnivådialogen med Norge för att säkerställa att EU:s fiskerättigheter, särskilt när det gäller torsk, i 

Svalbard respekteras, och att ett hållbart, legitimt och väletablerat fiske i Barents hav kan fortsätta.  

Slutligen kommer jag att fortsätta att försvara EU:s kvoter och säkra EU-fartygens tillträde till våra partners vatten, 

vilket är avgörande för fiskerisektorns motståndskraft och konkurrenskraft i ett läge präglat av förändring. 

Kampen mot IUU-fiske är central för att säkerställa likvärdiga konkurrensvillkor. Jag kommer att samverka fullt 

ut med Europaparlamentet och rådet för att se till att vi inom kort kan anta ändringen av förordning (EU) nr 

1026/2012, så att EU kan vidta lämpliga åtgärder gentemot länder som bedriver ohållbart fiske. Två viktiga 

aspekter kommer att genomsyra mitt mandat om jag godkänns. För att unionen ska vara trovärdig internationellt 

måste vi för det första se till att vi själva följer reglerna. Det är utgångspunkten för att vi ska kunna driva den 

gemensamma fiskeripolitikens värderingar och krav utanför EU. Mitt fokus kommer därför att ligga på ett gradvist 

men snabbt och fullständigt genomförande av det reviderade systemet för fiskerikontroll och på införandet av det 

digitala systemet för IUU-fångstcertifiering som ett verktyg för att skydda vår marknad och våra konsumenter och 

fiskare mot import av IUU-fisk från tredjeländer. För det andra anser jag att det inte är tillräckligt att skydda vår 

marknad mot import av IUU-fisk. Jag har därför för avsikt att fortsätta att driva en aktiv IUU-diplomati i 

förhållande till tredjeländer. IUU-förordningens kortsystem har visat sig vara ett kraftfullt verktyg och jag har för 

avsikt att under mitt mandat vägleda och hjälpa tredjeländer att uppnå sunda fiskerikontroller och regelefterlevnad, 

men jag kommer inte att tveka att om nödvändigt rekommendera alla typer av åtgärder som föreskrivs i vår 

lagstiftning.  

Att säkerställa likvärdiga konkurrensvillkor för att främja ett hållbart fiske i hela världen handlar inte bara om 

fiskeriförvaltningsåtgärder. Vi måste även titta på hur EU – som är en stor importör av vattenbruksprodukter – 

handlar med resten av världen.  Om jag godkänns har jag för avsikt att lägga stor vikt vid de olika verktyg som 

EU förfogar över för att utnyttja sitt inflytande på marknaden, oavsett om det gäller spårbarhet för importerade 

produkter och relevant information till konsumenterna, eller om det gäller gemensam fiskeriförvaltning med 

tredjeländer eller våra handelspolitiska instrument. En av de mest grundläggande förändringar jag siktar på under 

mitt mandat är att genom ett nytt WTO-avtal sätta stopp för offentliga subventioner som ökar fiskekapaciteten. Jag 

kommer därför att ha ett nära samarbete med kommissionsledamoten med ansvar för handel. 

6. Hur tänker du samordna all relevant politik i den europeiska havspakten och göra kustsamhällena och fiske- 

och vattenbruksnäringarna delaktiga i utformningen och genomförandet av pakten? 
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Läget för våra hav är i dagsläget kritiskt på flera sätt, vilket också innebär en utmaning för de kustsamhällen och 

sektorer inom den blå ekonomin som är beroende av tillståndet i havet för sin försörjning och välfärd. Vi måste 

därför ta ett helhetsgrepp på hur vi interagerar med havet: hur vi påverkar det, hur havet påverkar oss och de 

möjligheter som havet erbjuder. Samtidigt behöver vi vara medvetna om havets betydelse i fråga om geopolitik, 

livsmedelssuveränitet, konkurrenskraft, hållbarhet och möjligheter att begränsa klimatförändringarna, aspekter 

som alla är nära kopplade till den globala välfärden. 

Jag är övertygad om att jag, om jag godkänns som kommissionsledamot, kommer att kunna räkna med stöd från 

alla kommissionsledamöter i arbetet med att utforma och vidareutveckla den europeiska havspakten som en 

gemensam strategisk referensram för havet. Jag kommer att leda detta arbete och i synnerhet be om bidrag från 

mina kollegor med ansvar för miljö, vattenresiliens och en konkurrenskraftig cirkulär ekonomi, transporter, energi 

och bostäder, handel och klimat samt från den verkställande vice ordföranden med ansvar för sammanhållning och 

reformer. 

Den europeiska havspakten ska vara inkluderande och utarbetas tillsammans med alla berörda parter. Jag kommer 

att arbeta för en sådan inkludering genom fiske- och havsdialogerna och andra fördjupade samråd, bl.a. med 

ledamöterna av Europaparlamentet. Havets dag i Europa, som varje år anordnas av en europeisk kuststad, är en 

viktig plattform där berörda parter kan träffas och engagera sig i havsrelaterade frågor, bland annat i den europeiska 

havspakten. För att öka engagemanget på lokal nivå i hela unionen kommer detta att kompletteras med lokala 

initiativ i olika medlemsstater genom evenemang på temat ”Havets dag i mitt land i Europa”. På alla dessa områden 

kommer jag att involvera de yngre generationerna. Jag kommer också att fortsätta att ta kontakt med 

kustsamhällena, däribland fiskeri- och vattenbrukssektorerna, och involvera berörda parter inte bara i 

utformningen av pakten, utan även i genomförandet av den på lokal nivå och i vår framtida politik.  

Om jag godkänns kommer jag att sträva efter att lägga fram den europeiska havspakten i god tid före FN:s tredje 

havskonferens i Nice i juni 2025 och på så sätt stärka EU:s ledande roll när det gäller att sätta den globala 

havsagendan.  

7. Hur ska du stärka ett hållbart europeiskt vattenbruk, inklusive algproduktionen, och förbättra 

konsumentinformationen genom ursprungsmärkning för produkterna eller för växtbaserade produkter som säljs 

som fisk? 

Hållbart vattenbruk, dit även algproduktion räknas, spelar en viktig roll för att säkerställa en hållbar försörjning av 

vattenbaserade livsmedel i Europeiska unionen. Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att 

intensifiera ansträngningarna att förverkliga den vision om ett mer konkurrenskraftigt, motståndskraftigt och 

hållbart vattenbruk i EU som fastställdes i kommissionens strategiska riktlinjer för vattenbruket i EU som antogs 

2021.  Detta kommer inte bara att öka vattenbrukets bidrag till EU:s livsmedelssuveränitet, utan också bidra till 

den gröna omställningen, förbättra samhällets acceptans av och informationen till konsumenterna om 

vattenbruksprodukter samt öka kunskap och innovation inom sektorn. För att uppnå dessa mål krävs åtgärder på 

en rad olika områden, bl.a. att man förenklar regler och tillståndsförfaranden, skapar lämpligt utrymme för 

vattenbrukssektorn att växa, anpassar vattenbruket till klimatförändringarnas konsekvenser och säkerställer att 

sektorn tar till sig innovativa lösningar.  

Kommissionen har redan vidtagit flera åtgärder för att ta tillvara den stora potentialen hos vattenbruket i EU att 

växa hållbart i linje med denna strategi. En onlineplattform med omfattande kunskap som är relevant för sektorns 

hållbara utveckling har inrättats, och riktlinjer för bästa praxis har redan tagits fram och kommer att fortsätta att 

utvecklas på viktiga områden såsom rationalisering av regelverk och administrativa ramar, planering av utrymmen 

för havsbruk, anpassning till klimatförändringarnas konsekvenser, energiomställning, planering av utrymme för 

och tillgång till vatten för sötvatten- och landbaserat vattenbruk samt förbättring av miljöprestanda och fiskars 

välfärd. Arbetet med fiskars välfärd kommer att stödjas av EU:s nya referenscentrum för vattenlevande djurs 

välfärd, som inrättades i februari 2024. 

Om jag godkänns kommer jag att ha ett nära samarbete med rådet och Europaparlamentet för att se till att denna 

sektor ges tillräcklig prioritet och att vi tar tillvara vattenbrukets fulla potential i EU. Jag kommer att använda 

halvtidsutvärderingen under 2025 av genomförandet av de strategiska riktlinjerna för ett mer hållbart fiske för att 

bedöma hur långt vi har kommit i förverkligandet av denna vision och dess konkreta effekter. På grundval av den 

utvärderingen kommer jag att undersöka om det krävs ytterligare åtgärder för att uppnå målen och vilka åtgärder 

som i så fall krävs. Den utvärderingen kommer också att bidra till översynen av förordningen om den gemensamma 

fiskeripolitiken och till visionen för fiske och vattenbruk för 2040. Hållbart vattenbruk kommer också att vara en 
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viktig del av den europeiska havspakten.  I början av 2025 kommer jag dessutom att lansera en 

informationskampanj för att öka medvetenheten om, förståelsen för och acceptansen av vattenbruket i EU. 

Kommissionen antog 2022 EU:s alginitiativ, som syftar till att stödja hållbar produktion, säker konsumtion och 

innovativ användning av alger i EU. Om jag godkänns kommer jag att sprida information om fördelarna med en 

stark algsektor i EU och stödja genomförandet av de 23 åtgärder som fastställs i initiativet, bland annat de som 

syftar till att underlätta licensiering och tilldelning av havsområden, öka allmänhetens medvetenhet om algernas 

fördelar både för dem själva och för planeten och bedriva forskning om strategier och analys.  

Jag kommer också att se till att vattenbruk – inklusive algodling – ingår i det arbete vi gör och det stöd vi ger på 

forsknings- och innovationsområdet, bl.a. genom den EU-strategi för forskning och innovation på havsområdet 

som jag kommer att utarbeta om jag godkänns som kommissionsledamot. 

Att konsumenterna genom produktmärkning får tydlig och tillförlitlig information är viktigt för att de ska kunna 

fatta välgrundade inköpsbeslut som stöder hållbara val. Konsumenterna värdesätter särskilt ursprungsinformation, 

som är transparent och gör det lättare för dem att välja. Genom att veta var fisken och skaldjuren kommer ifrån 

kan konsumenterna aktivt stödja lokala fiskesamhällen, inbegripet småskaliga aktörer. I förordningen om den 

gemensamma marknadsordningen för fiskeri- och vattenbruksprodukter behandlas krav på konsumentinformation. 

Enligt förordningen ska produkter som säljs i EU märkas med grundläggande information, t.ex. artnamn, 

produktionsmetod, det område där produkten fångats eller odlats och vilken typ av fiskeredskap som använts. 

Dessa krav gäller dock inte förädlade produkter, som inte omfattas av kravet på mer detaljerad information, till 

exempel om ursprunget för de råvaror som används.  

Den pågående utvärderingen av den gemensamma fiskeripolitiken kommer också att omfatta bestämmelserna om 

den gemensamma marknadsordningen och undersöka om de befintliga märkningsreglerna ger konsumenterna 

tillräcklig information, eller om det behövs ytterligare krav på information för att konsumenten ska kunna fatta 

bättre underbyggda beslut. Jag är fast besluten att särskilt undersöka denna fråga efter utvärderingen. 

Parallellt kommer jag att fortsätta att samarbeta med medlemsstaterna för ett smidigt genomförande av 

spårbarhetsbestämmelserna enligt de nyligen reviderade reglerna för fiskerikontroll. Dessa regler kommer gradvis 

att utvidgas till att omfatta beredda och konserverade produkter och ta hänsyn till tekniska framsteg och den 

förenkling som blir möjlig i och med övergången till ett digitalt system. 

Det är också viktigt att erkänna medlemsstaternas viktiga roll när det gäller att säkerställa att märkningskraven 

genomförs på ett effektivt sätt i praktiken. Om jag godkänns kommer jag att samarbeta med medlemsstaterna för 

att undersöka hur de kan stärka sina system för tillsyn och kontroll, så att alla produkter, även de som importeras 

från länder utanför EU, uppfyller våra märkningsregler och ger korrekt information till konsumenterna.  Jag är fast 

besluten att ta EU-producenternas och konsumenternas oro på allvar och verka för att likvärdiga konkurrensvillkor 

ska gälla för alla produkter, oavsett ursprung.  

Växtbaserade produkter är en växande men fortfarande mycket liten marknad. Med hjälp av lämplig 

konsumentinformation ska det bli enkelt att se att det är en växtbaserad produkt. Jag kommer därför under 2025 

att lansera ett onlinebaserat poängsystem med information som ger EU-aktörer i leveranskedjan och 

konsumenterna möjlighet att göra hållbara val baserade på hållbarhetspoäng för produkter från vissa bestånd. 

Fråga från utskottet för miljö, folkhälsa och livsmedelssäkerhet 

8. Hur tänker du se till att skyddet av de marina ekosystemen och havens biologiska mångfald går hand i hand 

med en hållbar, ekonomiskt bärkraftig och konkurrenskraftig europeisk blå ekonomi? Vad tänker du göra för att 

se till att alla marina skyddsområden förvaltas effektivt i linje med naturvårdslagstiftningen och EU:s 

internationella åtaganden? Vilka åtgärder planerar du för att avsevärt minska nedskräpningen av haven och 

bekämpa havs- och sötvattensföroreningarna, och hur kommer du att driva detta internationellt? Hur tänker du 

stärka EU:s potential i fråga om blått kol och skynda på återställandet och skyddet av ekosystem med stor 

koldioxidbindning, t.ex. mangrove, sjögräs och saltträsk, som ett led i din bredare klimatanpassningsstrategi? Hur 

ska du se till att sektorerna i den blå ekonomin, t.ex. teknik för havsbaserad förnybar energi, samordnas genom 

havsplanering för att undvika konflikter med marina bevarandeinsatser, hållbart fiske och kustsamhällenas 

intressen? EU:s inställning till djuphavsbrytning är i dag den att man förordar en försiktighetsansats i väntan på 

vidare vetenskaplig forskning. Vad har du för tankar i den frågan? Hur ska du se till att EU-länderna gör före 

med att fastställa globala standarder, säkra konsensus i tillämpningen av FN-fördraget om det fria havet och 

andra ramar för världshavens förvaltning och främja hållbarhetsmål nr 14 och dess delmål? 
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Ett friskt hav är ett produktivt hav. Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att se till att vi 

fortsätter att genomföra effektiva och vetenskapligt baserade bevarandeåtgärder, såsom marina skyddsområden 

och mer hållbara fiskemetoder. Att EU:s regelverk genomförs och efterlevs korrekt och att EU fullgör sina 

internationella skyldigheter kommer även fortsättningsvis att vara av avgörande betydelse.   

 

Det kommer också att vara avgörande att säkerställa att vi genom havsplanering gör det möjligt att hitta en balans 

mellan att skydda våra hav och att uppnå lönsamhet för verksamheter till havs. Jag kommer att ägna särskild 

uppmärksamhet åt de inbyggda möjligheter som ryms i konceptet med fleranvändning av marint utrymme. 

 

Om jag godkänns kommer jag att uppmuntra användningen av verktyg som t.ex. ”BlueInvest” för att stödja 

innovation och entreprenörskap på områdena hållbar teknik och hållbara affärsmodeller, som jag tror är avgörande. 

Som ett konkret exempel skulle jag vilja nämna EU:s alginitiativ som syftar till att stödja utveckling och expansion 

av ett regenerativt vattenbruk i EU som å ena sidan tillhandahåller koldioxidsnåla produkter för EU-marknaden 

och å andra sidan avlägsnar överskott av näringsämnen och kol och därmed minskar eutrofieringen och 

försurningen av haven.  

 

Slutligen kan vi genom att främja ansvarsfulla konsumtionsmönster skapa efterfrågan på hållbara produkter och 

stödja en sund havsekonomi.  

Denna strategi, där de olika arbetsområdena ovan samlas inom ramen för den kommande europeiska havspakten, 

kommer att skapa förutsättningar för en framtida konkurrenskraftig och ekonomiskt livskraftig blå ekonomi, 

samtidigt som havens hälsa bevaras och till och med återställs. 

 

Miljödimensionen är en integrerad del av den gemensamma fiskeripolitiken och dess mål. Den kompletterar den 

starka rättsliga ram för naturskydd och återställande av natur som redan finns. Häri ingår habitatdirektivet och 

fågeldirektivet, som utgör grunden för Natura 2000-nätverket och som även omfattar många marina 

skyddsområden, men även ramdirektivet om en marin strategi, som syftar till att säkerställa en god miljöstatus för 

alla marina vatten och ålägger medlemsstaterna att utarbeta och genomföra särskilda åtgärder för att förvalta och 

skydda marina skyddsområden samt ser till att de bidrar till de övergripande målen för den marina biologiska 

mångfalden. Slutligen kommer den nyligen antagna förordningen om restaurering av natur också att vara 

avgörande för att återställa skadade marina ekosystem och fortsätta att stärka deras motståndskraft.  

 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att ha ett nära samarbete med kommissionsledamoten 

med ansvar för miljö, vattenresiliens och en konkurrenskraftig cirkulär ekonomi för att se till att medlemsländerna 

genomför den lagstiftning som krävs för att uppnå målet för strategin för biologisk mångfald 2030, nämligen att 

30 % av EU:s hav ska vara skyddade, varav 10 % under strikt skydd, och säkerställa att alla våra marina 

skyddsområden har relevanta fiskeriförvaltningsåtgärder på plats senast 2030. 

 

Jag kommer att uppmuntra medlemsstaterna att fullt ut utnyttja de möjligheter som den gemensamma 

fiskeripolitiken och direktivet om fysisk planering i kust- och havsområden erbjuder när det gäller att genomföra 

effektiva åtgärder och effektiv planering till stöd för målen för varje marint skyddsområde, så att vi kan begränsa 

ekonomiska verksamheters inverkan på de marina ekosystemen och samtidigt skapa förutsättningar för starka och 

motståndskraftiga sektorer och kustsamhällen. Häri ingår även stödåtgärder för utfasning av fossila bränslen i 

fiskeflottan. 

 

Våra hav påverkas kraftigt av vad som händer på land. Näringsämnen som till största delen kommer från jordbruket 

orsakar eutrofiering i den marina miljön. Merparten av det marina plastskräpet kommer från land. Detta medför 

hälsorisker och försämrar vår marina miljö. Det skapar också onödiga konsekvenser och kostnader för branscher 

som är beroende av havet, såsom fiskeri- och turistnäringarna. Om jag godkänns kommer jag därför att samarbeta 

med kommissionsledamoten med ansvar för miljö, vattenresiliens och en konkurrenskraftig cirkulär ekonomi, både 

med strategin för vattenresiliens och med den europeiska havspakten (där jag kommer att leda arbetet) för att 

säkerställa att våra floder, hav och kustområden är friska och motståndskraftiga. Detta kommer också att bidra till 

arbetet med klimatanpassningen. 

 

Från och med 2026 måste medlemsstaterna inkludera våtmarker, även blått kol, i de utsläppsinventeringar som de 

rapporterar till Förenta nationernas ramkonvention om klimatförändringar (UNFCCC) och i sina mål för 

förordningen om markanvändning, förändrad markanvändning och skogsbruk. Enligt förordningen om 

restaurering av natur måste medlemsstaterna säkerställa att 90 % av livsmiljöerna i marina ekosystem är i gott 

skick, och de måste därför vidta restaureringsåtgärder för minst 30 % av den totala areal som inte är i gott skick 

senast 2030. 
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Jag kommer, om jag godkänns, att utarbeta en plan för en gemensam EU-strategi för insamling och behandling av 

de data som krävs för att bedöma vilken betydelse blått kol och andra våtmarker har för att uppnå EU:s klimat- 

och naturmål. Detta kommer att underlätta framtagandet av nya affärsmodeller baserade på incitament för 

befintliga verksamheter som vattenbruk att samexistera med naturen och bidra till minskade utsläpp av 

växthusgaser. Det kommer att göra det möjligt att skapa nya innovativa verksamheter såsom certifiering av 

koldioxidupptag. 

 

Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer jag att stärka vår strategi för fysisk planering i kust- och 

havsområden för att bidra till att optimera havets olika användningsområden och ekonomiska potential, men 

samtidigt värna dess hälsa och motståndskraft. 

 

Direktivet om fysisk planering i kust- och havsområden kräver redan att medlemsstaterna tillämpar den 

ekosystemansats som är ett grundläggande inslag i EU:s lagstiftning om skydd av havsmiljön (särskilt 

ramdirektivet om en marin strategi).  

 

Vi måste dock göra mer för att hjälpa medlemsstaterna att omsätta alla dessa principer i praktiken, och den 

europeiska havspakten kommer att vara viktig i detta avseende. 

 

På EU-nivå kommer jag att anordna dialoger om fiske och hav, särskilt för att diskutera användningen av 

havsområden, med utgångspunkt i det positiva arbete som genomförs av det blå forumet för havets användare. Jag 

kommer att fortsätta att ha ett nära samarbete med medlemsstaterna för att leverera och se till att vår policy är 

anpassad till utmaningarna och målen för den fysiska planeringen fram till 2050. 

 

Allt detta sammantaget kommer att vara EU:s bidrag till uppnåendet av målet för hållbar utveckling (mål 14) när 

det gäller unionens mål för biologisk mångfald och minskning av föroreningar, och EU kommer härigenom att 

kunna fortsätta att vara ledande när det gäller att sätta nivån internationellt. Om våra ansträngningar på global nivå 

speglar våra ansträngningar på EU-nivå så säkrar vi också stödet från våra egna sektorer inom den blå ekonomin.  

Rent konkret kommer jag att lyfta fram de globala ansträngningarna att skydda och återställa haven samt uppfylla 

åtagandet i det globala Kunming-Montreal-avtalet om biologisk mångfald, dvs. att minst 30 % av haven ska vara 

skyddade senast 2030. Om jag godkänns kommer jag att prioritera att driva frågan om att varje marint 

skyddsområde i det fria havet ska ha en särskild förvaltningsplan och att tillräckliga resurser ska anslås för att se 

till att dessa planer verkligen genomförs, vilket inbegriper övervakning och efterlevnadskontroll och inrättande av 

marina skyddsområden i södra oceanen. Jag kommer också att mobilisera EU:s havsdiplomati för att främja en 

snabb ratificering och ett snabbt ikraftträdande av avtalet om marin biologisk mångfald utanför nationell 

jurisdiktion, i vilket fastställs ett förfarande för att utse marina skyddsområden i områden utanför nationella 

jurisdiktioner. Om jag godkänns som kommissionsledamot kommer mitt första strategiska mål att vara att bidra 

till de diplomatiska ansträngningarna att säkra de 60 ratificeringar som krävs för att avtalet ska träda i kraft, 

förhoppningsvis före FN:s tredje havskonferens i juni 2025.  

 

Regionalt och internationellt samarbete är också avgörande för att begränsa föroreningarnas inverkan på våra hav. 

Jag anser att det är mycket viktigt att EU fortsätter att vara en katalysator för förändring dels genom att göra sin 

röst hörd och spela en avgörande roll i de slutliga förhandlingarna om det globala plastfördraget, men även genom 

att fördjupa vårt samarbete på regional nivå i samband med regionala havskonventioner och i regionala 

fiskeriförvaltningsorganisationer, eller genom att driva vår agenda för internationell världshavsförvaltning. 

 

Kommissionens ståndpunkt när det gäller djuphavsbrytning fastställs slutligen i EU:s agenda för internationell 

världshavsförvaltning. Kommissionen förespråkar ett förbud mot djuphavsbrytning fram till dess att vissa 

vetenskapliga kunskapsluckor har täppts igen och det kan bevisas att brytningen inte har några skadliga effekter 

samt till dess nödvändiga bestämmelser har införts i föreskrifterna för brytningen för att säkerställa ett effektivt 

skydd av den marina miljön, vilket krävs enligt Förenta nationernas havsrättskonvention. Jag ställer mig helt 

bakom denna ståndpunkt och kommer, om jag godkänns som kommissionsledamot, att försvara den i alla relevanta 

sammanhang på internationell nivå. 

 

 

 


